
ZAPISNIK 

sa 9. radne sjednice Vijeća Mjesnog odbora Sveti Juraj održane u nedjelju, 14. svibnja 2023. u 19.00 

sati.  

 

Na sjednici su bili prisutni sljedeći članovi vijeća: Maja Glavaš, Gordana Samaržija, Ante Turina, Hrvoje 

Bezjak i Goran Ažić. Sjednici nisu prisustvovale Marina Tomljanović i Katarina Međeral.  

Predsjednica MO -a otvorila je 9. radnu sjednicu Vijeća Mjesnog odbora Sveti Juraj te predložila 

dnevni red:  

DNEVNI RED 

 

1. Usvajanje zapisnika sa 8. radne sjednice MO Sveti Juraj 

2. Kupalište „Banja“  

 

1. Usvajanje zapisnika s 8. radne sjednice MO Sveti Juraj 

 Zapisnik sa 8. radne sjednice MO Sveti Juraj je jednoglasno prihvaćen. 

2. Kupalište „Banja“ 

Jedan dio članova MO izjasnio se kako želi sačuvati kupalište Banja u originalnom obliku, a to bi 

značilo zadržavanje svih kabina na spomenutom kupalištu dok su neki članovi za opciju u kojoj bi se 

nekoliko kabina zadržalo, a drugi dio iskoristio za proširenje sunčališta. Anketa na facebook stranici 

Mjesni odbor Sveti Juraj pokazala je da je većina za potpunu rekonstrukciju (zadržavanje svih kabina). 

S obzirom da veliki broj mještana nije mogao glasati, anketa se nije uzela u obzir. Predsjednica je dala 

na glasanje između dvije navedene opcije rekonstrukcije kupališta. Uz nazočne članove Vijeća MO 

telefonski su glasale i odsutne članice MO. Izglasana je opcija za zadržavanje svih kabina i 

rekonstrukciju kupališta u originalnom obliku sa 4 glasa, dok je opcija za zadržavanje određenog broja 

kabina i proširenje sunčališta dobila 3 glasa. U prilogu na kraju zapisnika nalazi se zaključak i stav MO 

vezan uz navedeno pitanje rekonstrukcije.  

Članovi MO još jednom su istaknuli potrebu za hitnom sanacijom spomenutog kupališta.  

 

Sjednica je završila u 19.30.  

ZAPISNIK SASTAVILA:  

Maja Glavaš 

PREDSJEDNICA MO SVETI JURAJ:  

Maja Glavaš 

 

 

 



Prilog br. 1 

Kupalište “Banja” - Sveti Juraj 

Nastanak kupališta 

Početkom XX. st. počinju se masovnije graditi kupališta na Jadranu. Kupališna baština 

na Kvarneru, počevši od Opatije, preko Rijeke i Crikvenice, pa sve do Velebitskog 

kanala puna je kupališta jer su u tom razdoblju tek nastajali običaji kupanja u moru. 

Materijalna baština  (kupališna arhitektura) i Nematerijalna baština (društveni život 

vezan uz njih) postupno propada i nestaje, ali postoje i pozitivni primjeri, pogotovo 

posljednjih nekoliko godina. 

Naša Banja nastala je 1928. godine kada je Općinsko vijeće Općine Sveti Juraj donijelo 

odluku o gradnji kupališta koje bi trebalo služiti cijelom području ove općine. Iste godine 

započela je i gradnja. Nacrt je izradio arhitekt Vlatko Vidmar sa Sušaka, izdanak 

poznate obitelji Vidmar. Arhitekturu je završio u Beču gdje je jedno vrijeme i radio, 

kasnije je djelovao u Rijeci i na Sušaku pa je do tada već projektirao nekoliko 

reprezentativnih objekata (Vila Riboli, kuća Šepić i stambenu zgradu na Sušaku), a 

posebno je zanimljivo da je te iste 1928. godine zajedno sa inžinjerom šumarstva 

Antom Premužićem (graditeljom mnogih planinskih staza) izradio prve nacrte 

Regulatorne osnove na području Plitvičkih jezera. 

Samo kupalište je izvedeno u tri etape, a radove su izvodili Mile, Vinko i Josa 

Lukanović. Prvo su izvedene kabine na sjevernoj strani, nakon toga sunčalište, a na 

kraju i kabine prema Mulu. Na sunčalištu (u Krugu) ostavljena su udubljenja u koja su 

prema Vidmarovoj zamisli trebali biti postavljeni kipovi. Ta ideja nije provedena zbog 

nedostatka sredstava. 

Fotografija prikazuje originalni izgled kabina: 

 

Istovremeno sa izgradnjom kupališta uređivao se i park prema projektu Alfonsa 

Kaudersa, tadašnjeg upravitelja šumarije u Senju. 

 



Kupališna arhitektura na Jadranskoj obali u većini slučajeva je uništena. 

Posljenjih se godina ipak javlja svijest o njenom očuvanju, prvenstveno zbog turističkih 

razloga. Izdaju se knjige, postavljaju izložbe i na svima se spominju kupališta u Senju, 

Svetom Jurju i Jablancu. Rekonstrukcijom naše Banje sačuvali bismo barem dio 

kupališne baštine na području Grada Senja. 

Pozitivne primjere možemo vidjeti i u drugim mjestima. Na Hvaru je kupalište 

rekonstruirano kao dio turističkog kompleksa i to na vrlo luksuzan način, obnovljena je 

banja u Veloj Luci, a trenutno se obnavljaju i dvije značajne banje – Stoja u Puli i Jadrija 

u Šibeniku. Također se radi i na projektiranju i obnavljanju banje u Karlobagu. 

Naša je Banja kupalište koje je sa jedne strane omeđeno Mulom i završetkom 

Kolana, a sa druge strane malom pješčanom plažom koju nazivamo Dražica. Sa 

stražnje strane nalazi se park koji je neosmišljen i nema trenutno neku svrhu. 

Slika prikazuje pogled na Banju: 

 

 

Kupalište bi se zbog svog povijesnog značaja, ali i zbog prepoznatljive vizure 

koja je već skoro stotinu godina vrlo malo izmijenjena trebalo rekonstruirati i to u svom 

originalnom obliku. 

Svako mijenjanje izgleda u smislu rušenja kabina ili sličnih zahvata narušilo bi 

originalnu arhitektonsku zamisao i zapravo ne bi donijelo nikakvo značajnije proširenje 

kapaciteta. 

Rekonstrukcijom kupališta u njegovom izvornom obliku osigurali bi originalnost 

same lokacije i njenu prepoznatljivost u turističkom smislu. S obzirom da sama 



betonska konstrukcija kupališta i park čine jednu povezanu i nedijeljivu cjelinu, 

uređenjem parka (uklanjanjem bolesnih i nepotrebnih stabala i grmova, uređenjem 

prilaza i betoniranjem manjih površina koje bi mogle poslužiti kao sunčalište) proširio 

bi se kapacitet. Park je u odnosu na sadašnji betonski dio barem tri puta veći svojom 

površinom i ostalo bi dovoljno mjesta za zelene površine.  

Sveti Juraj ima bogatu povijest, tradiciju i kulturu. I na ovaj način ta će kultura 

ostati sačuvana i pridonijeti će turističkom razvoju i prepoznatljivosti koja je u 

današnjem svijetu turizma od presudne važnosti.  

 

 

 


